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Landsbyfællesskabet har med interesse gennemgået budgetforliget. 
Vi har noteret os at det er et bredt forlig og vi anerkender, at processen i år af mange 
grunde har været vanskelig for Byrådet. 

Vi har på denne baggrund følgende kommentarer til budgetforliget. 

Vi glæder os over en række initiativer på skoler, daginstitutionsområdet, og ældreområdet, 
som også kommer landsbyerne til gode. 

Vi har noteret at der fortsat er hensat midler til cykelstier og ser frem til at disse prioriteres 
til at sikre kommunens skoleveje, også i landdistrikterne. Vi ser frem til at blive inddraget i 
prioriteringen af disse projekter, særligt da beløbene synes utilstrækkelige. 

Vi er glade for, at Skønpuljen til landsbyer nu er i budgettet de næste 3 år, men vil gerne 
gøre opmærksom på, at beløbet er mindre end vi have foreslået, idet det er reduceret med 
50%. 

Vi er skeptiske over at der ikke er fundet midler til drift af Landsbyfællesskabet, herunder 
landsbykonferencen, og håber at der er tale om en forglemmelse da initiativet er nyt. 
Midlerne er beløb sat i budgetforslag. 

Det er godt, at kommunen har afsat en pulje til strategisk jordopkøb. Vi skal anbefale, at 
en del af disse anvendes til jordkøb i landsbyerne bl.a. med henblik på opførelse af 
almennyttige boliger. 
Samtidig vil vi gerne endnu en gang pege på de administrative problemer, vi oplever i 
forbindelse med ansøgninger om byggeri i landsbyer og landdistrikter. Dette er en 
væsentlig hindring for en bedre udnyttelse af f.eks skolekapacitet. 

Samtidig vil vi gerne kvittere for de samarbejdsstrukturer, der er blevet etableret mellem 
Landsbyfællesskabet og Skanderborg kommune. Vi vil fortsat yde et konstruktivt bidrag til, 
at dialog og samarbejde fortsat kan udvikles til fælles bedste. 


